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Z A P I S N I K 

Sa seste (6) vanredne sednice Skupstine opstine Dragas, odrzane dana 27.06.2019, sa pocetkom 

u 10:00h, uz sledeci: 

D n e v n i   r e d 

1. Razmatranje Drafta Srednjorocnog budzetskog okvira opstine Dragas za 2020-2022 sa 

usvajanjem odluke o javnoj raspravi. 

g.Betim Merdiu – Poštovani delegati, predstavnici OSCE-a, KDI-a, predstavnici medija i ostali 

prisutni. Nadam se da ste svi dobili pozive. Imajuci u vidu da je ovo vanredna sednica Skupstine, 

necu postavljati pitanje u vezi dnevnog reda u skladu sa ZLS-a jer se ne menja dnevni red, u 

pitanju je tacka Drafta Srednjorocnog budzetskog okvira opstine Dragas za 2020-2022 sa 

usvajanjem odluke o javnoj raspravi?  

g.Shaban Shabani - Na osnovu člana 20 zakona o  upravljanju javnih finansija i odgovornosti 

broj 03/l-048 sa izmenama i dopunama, člana 58 zakona o lokalnoj samoupravi, člana 53 statuta 

opštine Dragaš predstavljam kratki uvod u vezi srednjoročnog budžetskog okvira za period od 

2020 do 2022 godine. Cirkularno budžetsko pismo 2020 / 1 predstavlja bazu za nacrt budžeta 

2020 2022 godine i pruža početne granice budžeta. Srednjoročni budžetski okvir za 2020 godinu 

se zasniva na osnovu srednjoročnog budžetskog okvira centralne vlasti usvojenog od strane vlade 

republike Kosova na osnovu srednjoročnih prioriteta opštine kao i na osnovu okvira makro 

fiskalne politike za period između 2020 i 2022 godine. Budžetski proces za 2020 do 2022 godinu 

ima za cilj da podrži i poveže budžetske politike sa prioritetima vlade Kosova. Preko srednju 

budžetskog okvira budžetske organizacije konkretnu i u njihove zahteve pripremaju ći detaljne 

budžeta na nivou njihovih programa, potprograma, kategorija troškova kao i specifičnih 

projekata. Tokom procesa pripreme srednjoročnog budžetskog okvira i mi smo pokušali da 

obuhvati Ma neke procese kao što su: 1. Budžetiranje na nivou programa i pod programa u 

saglasnosti sa postojećim strukturom i računovodstveni planom. Dva. Poboljšanje u u nisu 

pristupa orijentisanog budžeta prema rezultatima i performansama, tri. Sprovođenje 

dugogodišnjeg koncepta o planiranju kapitalnih projekata, 4. Tabelarna prezentacija o izvorima 

finansiranja i strukturu troškova po kategorijama troškova za 2020 godinu kao i projekcije ili 

predviđanja za 2021 i 2022 godinu. Dame i gospodo članovi skupštine opštine Dragaš, 

srednjoročni budžetski okvir opštine je sastavni deo srednjoročnog budžetskog okvira Republike 

Kosova, razvojnog Plana opštine kao i prioriteta opštine koji su ujedno i prioriteti vlade Kosova. 

Srednjoročni budžetski okvir kojeg danas predstavljamo je jedan veoma važan i poseban 

dokumenat koji se načelno usvaja svake godine od strane skupštine opštine i usvaja se odluka o 

slanju ovog budžeta na javnu raspravu. Ovaj materijal obezbeđuje detaljnu analizu javnih 

troškova i određuje glavne parametre za razvoj opštine u skladu sa godišnjim budžetom. Nacrt 

srednjoročnog budžetskog okvira sadrži smer za budžetske opštinske institucije zahtevane od 

strane cirkularnog opštinskog pisma 2020/1 izdatog od strane Ministarstva finansija u skladu sa 
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zakonom o finansiranju i menadžeranju javnog novca i odgovornosti. Budžet za 2020 godinu za 

opštinu Dragaš uporedo sa budžetom iz prošle godine je veći za 8%. Finansiranje iz opšteg 

Granta je veće za 12 %, budžet obrazovanja je veći za 7 %, kao i budžet zdravstva je veći za 

10%. Imajući u vidu sopstvena planirana sredstva u visini od 462,344 sredstva koja su u 

granicama normale u smislu realizacije prethodnih godina. Planiranje sopstvenih sredstava za 

ovaj budžetski. Cirkularno budžetnog pisma 2020/1 je urađeno od strane ministarstva finansije sa 

posebnim uticajem od strane opštine kako bi doveli mogućnost realizacije budžeta izvodljivi za 

naredne tri godine. Suma sredstava Granta izgleda kao sledeće: Opšti Grant iznosi 4.562.764 

eura, grant zdravstva iznosi: 1.117.392, Grant obrazovanja 2.902.691 eura, SP iznose 462.344 

eura, ukupno 9.045.191 eura. Opšti Grant je određen na osnovu broja stanovnika koji su 

rezidentni u opštini. Broj zajednica ne većinskih kao i onih većinskih koje borave u opštini, te 

geografskog položaja opštine. Grant obrazovanja je određen na osnovu broja učenika ove opštine 

dok Grant zdravstva je određen na osnovu broja stanovnika i usluga koje pružaju zdravstveni 

centri za posete i ostale usluge. Na osnovu internog cirkularnog budžetskog pisma 2020/1 kao i 

srednjoročnog budžetskog okvira za 2020 te do izlaska novog cirkularnog pisma budžetske 

kategorije za opštinu Dragaš su planirane na ovaj način: Za plate 5.315.000, robe i suluge 

820.191 za komunalne troskove 130.000 subvencije 160.000 eura i za kapitalne troskove 

2.620.000 eura. Predviđene sume su procena aktuelnog stanja i one se mogu menjati sve do 

izlaska novog cirkularnog pisma 2020/2 od strane Ministarstva finansije prilikom čega će se na 

osnovu njega izmeniti i budžetske kategorije za 2020 godinu. Srednjoročni budžetski okvir 

nakon usvajanja se šalje na javnu diskusiju do usvajanja budžeta u septembru mesecu ove godine 

prilikom čega će se izvršiti i usvajanje budžeta za period 2020-2022. Vaše dopune sugestije ili 

diskusije nadam se da će doprineti i pomoći budžetskom procesu u celini za godine u nastavku. 

g.Suada Bajrami – Postovani, u ime naše parlamentarne grupe svakako podržavamo ovu tačku 

dnevnog reda, kao što ujedno koristim i slučaj da čestitam specijalizaciju predsedavajućem 

skupštine za dobijenu titulu anesteziologa, čime mu želimo puno uspeha u daljem radu. 

g.Zinaida Elmazi -  Najiskrenije čestitke predsedavajućem skupštine od strane moje političke 

partije, pažljivo sam slušala gospodina predsednika u vezi srednjoročnog budžetskog okvira za 

2020 2022 godinu, primetila sam da u ovom budžetu nema odvojenih sredstava za kancelariju za 

rodnu ravnopravnost, nema nikakve cifre za potrebe kancelarija za rodnu ravnopravnost, 

obzirom da je skoro formirana i podržana neformalna grupa žena koja je sačinjena od strane nas 

odbornice u ovoj skupštini i ostalih, prilikom čega smo posetili opštinu Istog i imali sastanak sa 

njihovom neformalnom grupom žena gde smo razgovarali o načinu rada i djelovanja, kao 

neformalna grupa žena mi smo voljni da pokrenemo nešto slično kao što su to uradile žene to jest 

naše koleginice u opštini Istog. Stoga vas molim da imate u vidu i predvidite sredstva za naše 

aktivnosti kako bi našao neformalna grupa žena uspešno delovala i uključi vala naše žene i 

omladinu kroz razne aktivnosti. 
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g.Naser Myrtezani - Pozdrav svima, kada govorimo o javnim skupovima ili debatama koji su 

trebali da se održi jedan od takvih prošle nedelje, vidi se da javne diskusije ili skupovi su postali 

bez važni u zadnje vreme, ovo kažem iz razloga što je takođe i kosovski Demokratski institut u 

svom izveštaju zadnji put je imao primedbe i sugestije za slične stvari kao i za ne učešće građana 

na ovim javnim skupovima. Ja mogu da kažem da ja lično mogu da donesem jedan a pun autobus 

ljudi iz sela Zaplužje, prvi put kada smo bili na javnom skupu bilo je nas petoro iz mog sela, 

predstavnici sela su dali predloge međutim šta time dobijaju, ustvari oni samo prave troškove 

gube dan, daju predloge, a njihovi predlozi se ne uzimaju u obzir. I onda se postavlja pitanje 

zašto da ti građani ili predstavnici sela dolaze na ove javne skupove. To je glavni razlog zašto 

ljudi ne dolaze i ne učestvuju na javnim skupovima. Zadnji slučaj je bio u vezi kapitalnih 

investicija u selu Zaplužje 2018 godine bile su predviđena sredstva i od svih tih predviđenih 

sredstava investirana je suma od samo 17.000 EUR za celo to selo koje je itekako veliko, i 

investiralo se mogu reći samo na malom potoku, samo da bi se reklo kako se nešto uradilo. Ove 

godine za ovo selo odvojena su sredstva za pokockavanje ulica kod škole u vezi kojih je 

investirano samo 10.000 EUR a potrošeno je 7.300 EUR, znači tu je taj problem zašto ljudi ne 

dolaze na ovim javnim skupovima, ovo je rezultat zbog načina instalacije ovog političkog 

subjekta ili vlade u našoj opštini koji je doneo nezadovoljavajuće rezultate sa terena. Predviđene 

sume koje ste predvideli za investicije, šifre, gledano sa administrativne strane su veoma dobre 

ali ako pogledate stanje na terenu mogu reći da je stanje na terenu katastrofalno. Investicije na 

terenu su minimalne. Ako vršimo upoređivanje jedne škole u punom manjem selu sa školom u 

selu Zaplužje možemo reći da su investicije minimalne. Alocirano je samo 10.000 EUR, šta ćete 

uraditi sa tim sredstvima. Škola u selo Brodosavce investirano je 10.000 EUR i ništa više a tu 

imate više od 600 učenika, šta ćete uraditi samo sa 10.000 EUR za tu veliku školu. Predvideli ste 

sredstva za ovu školu kao da je i obična škola u nekom manjem selu. Škola u selu Bljac, iako 

ima velike potrebe u ovoj školi ništa nije investirano pa čak imate i druge škole koje su u veoma 

lošem stanju ali ništa se nije investirala u tim školama. Imamo puno matičnih škola sa paralelnim 

odeljenjima a uopšte niste obratili pažnju na te škole. Škola u selu Plajnik, od nje nije ostalo ništa 

osim obični zidovi. Ovo je u vezi škola i stanje na objektima škole a da ne govorimo o putnoj 

infrastrukturi po selima, još jednom zaista treba da vidite kakvo je stanje jer zaista ima puno 

primedbi.  Predsednik je obećao da će ovaj put za selo Zaplužje učiniti puno toga i da će ovom 

selu vratiti dug koji mu se obećava godine unazad. Samo za dve godine unazad u ovom selu 

investiraju samo 20.000 EUR. Nadamo se da će se investirati na putu koji vodi ka planini, iako 

se još ne zna status ovog puta. Ako se i to ne desi onda mogu slobodno da vam kažem a i 

otvoreno takođe da je sramota da kažete da ste na vlasti u opštini. Reklamirali ste turizam, 

ekonomski razvoj, zapošljavanje a nigde ove stavke ne figuriraju. Imam primedbu kod 

obrazovanja, ljude koje saljete po treninge da monitorisu test mature, saljete uvek iste ljude a 

koji nisu dali nikakav doprinos po skolama, danas se zaposlio a sutra ga vec saljete na trening. 

Samo da bi uzeo neku dnevnicu jer je militant partije na vlasti. Ne saljete ljude koji su vec 

dekadama tu i koji su dali dorinos u obrazovanju, saljete one koji vam odgovaraju. Budite 

pazljivi sa ovim stvarima, konktetan slucaj u skoli Bresane ostavili ste skolu samo sa jednim 
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detetom, na svim tim testovima postignuca a ostale skole ste reklamirali sa puno ucenika, zaista 

mi je o tome zao. Trazim da se skoli Bresane pridadne veca paznja, jer je najveca skola u nasoj 

opstini. Neko cvece ste zasadali po skolama, nista niste uradili u nijednoj skoli, trazim od 

direktora obrazovanja da alocira vise sredstva. U Bresane nijedna table nije funkcionalana. Niko 

nista nije pitao, niti bilo kakva poseta, nista. Trazimo da investirate po skolama jer je stanje lose. 

g.Redzep Kamberi – Poštovani, u ime političke partije GIG kao i moje lico ime koristim priliku 

da čestitam predsedavajućem skupštine specijalizaciju, ja sam svestan toga da se radi o predlog 

dokumentu i da se određene stavke ili projekti u narednom periodu mogu menjati do konačne 

verzije koje ćemo usvojiti nadam se u septembru mesecu. Osvrnuo bih se na dve stvari, zanima 

me, iako je određena stavka za određivanje zonalnih karti i određena suma novca za određivanje 

zonalnih tačaka u donjem delu Dragašu, odnosno u celom Dragašu ali me zabrinjava i u vezi 

toga bi hteo da pitam i dobijem odgovor, kada se budu odredili zonalne tačke, direktor 

urbanizma mi je obavestio da je do njega stigao predlog komiteta za zajednice, pošto će se ove 

godine realizovati odnosno odrediti zonalna karte u Dragašu, kada će radovi početi da se izvode, 

jer ne vidim u predlogu za 2020 i 21 godinu ne vidim uopšte stavku da je nešto predviđeno da se 

radi nakon određivanje zonalnih tačaka. Takođe bi se osvrnuo na sumu odvojenu za selo 

Vranište, iznos za 2019 godinu na osnovu projekta koje smo radili sa projektantskim kućom biće 

manji a potrebe su veće, tako da ćemo sigurno neke od predviđenih radova ili neki od projekta 

ostaviti i za narednu godinu za realiazciju ali i za narednu godinu imamo određenih problema pa 

se nadam da ćemo u ova dva meseca odnosno do usvajanja konačne verzije izbalansirati i 

odrediti sredstva za selo Vranište u skladu sa urađenim projektima. 

g.Sefidin Mejzini -  Pozdrav svima, imajući u vidu da se danas razmatra srednjoročni budžetski 

okvir opštine Dragaš za 2020 do 2022 godinu ja ću se zadržati na ovoj dokumenat dajući 

određene primedbe na isti. Imam primedbu za raspodelu sredstava u listi kapitalnih investicija, ja 

ne znam kakvu formulu koristite za raspodelu ovih budžetskih sredstava, cini mi se da se formula 

raspodele budžetskih sredstava ili kapitalnih investicija vrši na osnovu glave koja je zaposlena u 

opštini. U 95% slučajeva je takva situacija. I to se vidi iz same raspodele budžeta ako neko selo 

ima zaposlenog u opštini dobija veća sredstva dok oni koji nemaju zaposlene u opštini dobijaju 

manje, gospodine predsedniče ovo nije zdravo za demokratiju i za našu opštinu. Zadržaću se na 

stranici broj 7 koja govori o ciljevima opštine Dragaš gde se kaže razvoj oblasti kulture, sporta i 

omladine, mi smo jedina opština na teritoriji Kosova koja nema sportski centar. Stranica broj 8 

jedan od ciljeva jeste poštovanje vremenskih okvira u izvođenju radova, ima određenih kašnjenja 

u izvođenju radova, ja sam lično bio u kancelariji urbanizma i žalio se na ove postupke, postoji 

mogućnost da pola radova nam se uspešno ne realizuje do kraja iz razloga što je firma koja je 

uzela obavezu još nije izradila projekte. U nekim selima određeni projekti su veće završeni dok u 

mom selu čak nisu izašli na terenu da vrse merenja kao preduslov za rad. Kada će izvršiti 

merenje, kada će izraditi projekat i kada će proglasiti tenderske procedure. Stranica broj 13 

stavka koja govori o kiriji pa se kaže za 2019 godinu 40.000 EUR, 2020 godine 24.000 EUR, 

2021 godine 25.000 EUR, zašto ovakva snizenja? 
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g.Samidin Xheladini – Postovani, zelim uspeh u daljem radu i cestitatm specijalizaciju 

predsedavajucem, SBO troskova predstavlja osnovu za realizaciju budzeta za 3-god period. SBO 

treba da predstavlja potencijale i resurse odrzivog ekonomskog razvoja, mogucnosti 

zaposljavanja novog kadra, otvaranje novih radnih mesta u kontekstu zaposljavanja bez 

politickih pristrasnosti, takodje treba imati na umu stvaranje atratiktivnih uslova za razvoj 

turizma, kao i privlačenje međunarodnih i domaćih donatora. Ja mislim da prvenstveno treba se 

koncentrisati na zahteve građana te na osnovu tih zahteva građana da se formiraju održive 

opravdane strategije naspram zahteva građana jer ruku na srce i mi smo za te zahteve. Posebnu 

pažnju treba posvetiti rešavanje pitanja pijaće vode, u svim selima naše opštine, i da se ovo 

pitanje jednom zauvek reši i da se ne odugovlači projekti stalno. Takođe posebnu pažnju treba 

posvetiti regulaciji i upravljanje otpadnim vodama kao i preradu i pročišćavanje istih. Takođe 

treba rešiti pitanje otpada, i posvetiti pažnju na administraciju obrazovanja i zdravstva na način 

kako bi stvorili opštinu koja će pružati dobre uslove za sve ni boje građanstva kako za malu decu 

tako i za starce i ostale građane naše opštine. Na način kako bi se izgradili vrtići za decu, domovi 

staraca, sportsko rekreativni centri za mlade i slično. Posebna pažnja sa treba posvetiti 

poljoprivredi, ekonomiji i održivom razvoju. Kod kapitalnih investicija se treba imati na umu 

način korišćenja ovih sredstava kako bi projekti bili moderni i mogli se realizovati a ne samo da 

se poslovi vrše tek tako. Vizija naše opštine jeste da imamo održivi razvoj u našoj opštini i 

pružanja podjednakih uslova u kulturi, omladinu i sport kako bi se obezbedio kvalitetniji način 

života naših građana. Takođe kao prioriteti su predviđeni pravda, polaganje računa i odgovornost 

u upravi. Poboljšanje ekonomije, zdravstva, socijalnog staranja, tu je predsednik trebao da nam 

predstavi način kako će se realizovati ove ciljeve. Poboljšanje načina rada administrativne 

uprave opštine Dragaš kako bi mogli pružati efikasne usluge našim građanima koji su odgovorni 

građai. Stranica broj 7 kod ciljeva, ovde bi se trebalo obavestiti građanstvo u vezi ciljeva koje 

planira opština da realizuje. Kod sopstvenih prihoda ja sam malo zabrinut jer se kaže stvaranje 

opštinske administracije koja će pružati adekvatne usluge građanima znači to je jedan od 

prioriteta. Strana 11 kod sopstvenih prihoda predviđa se pad prikupljanja sopstvenih prihoda u 

narednim godinama. Pa želim da pitam predsednika zašto takva predviđanja. Mi imamo više od 1 

milion eura ne prikupljenih sredstava koji bi trebali da se u narednom periodu inkasiraju, pa 

pitam predsednika zašto ta smanjenja u prikazu. Strana 13, sviđa mi se način planiranja za tri 

naredne godine jer treba da ima povećanje u svim resursima, strana 17, kod liste za kapitalne 

investicije imamo predviđanja na osnovu kategorije plate i dodataka pa ne znam da li je služba 

uzela u obzir mogućnost povećavanje plate tokom narednih perioda.  Što se tiče liste kapitalnih 

investicija želim da kažem da je potreban maksimalni doprinos kod kategorije izgradnje 

centralnog vodovoda. Kod liste kapitalnih investicija imamo odvojeno stavku troškova za 

sprovođenje sudskih odluka, ovim smo mi predvideli velike sume za izvršenje sudskih odluka što 

nije nikako dobro, znamo da ćemo imati izgubljene procese na sudu, regulacija potpornog zida u 

selu Brrut-Zgatar da li će ovo se realizovati uskoro, jer zaista na ovom problemu potrebno je 

iznaci trajno rešenje. 
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g.Laurat Krasniqi - Pozdrav svima, zelim da se zadrzim na listu kapitalnih investicija, veci deo 

lista kapitalnih investicija je za pokockavanje ulica, mi u selu Brezne smo prosle godine odvojili 

jednu sumu za eksproprijaciju jedne parcele da bi zagradili impijant za otpadne vode, ove godine 

je predvidjeno 60.000 za pokockavanje ulica u selu Brezne, suma koja je veoma velika. 40.000 

eura je za 2018 koji jos nisu inplementirani, 60.000 za 2019 god, sto znaci 100.000 eura za dve 

godine za kocke, koje vise nemamo gde postaviti osim u planinu. Realno, kapitalne investicije 

trebaju se poslati i usmeriti ka prioritetima. Selo Brezne je jedno od vecih sela, nemamo ni 

vodovod ni kanalizaciju. Znamo da ima budzetskih ogranicenja, ali makar pojedinacno, gradjani 

imaju potrebe za prioritetima a ne vredi slati budzet na kocke kada vec imamo prioritete. 

g.Zinaida Elmazi –Ja se izvinjavam mozda sam dosadna sto sam ovako cesto aktivna ali ne mogu 

da progutam knedlu I da ne izadjem I ne reagujem. Ja cu sada da se osvrnem na listu kapitalnih 

troskova za 2020 - 2022 godinu, I mislim da nimalo nije realno da manja sela dobijaju manju 

sumu novaca za za kapitalne investicije, dokle cemo ovako raditi I zasto radimo na ovakav nacin. 

Zasto nisu predvidjena odgovarajuca suma novca kako bi se realizovali projekti u tim selima a ne 

svi da radimo po etapama ili nastavcima. Ja nisam obratila paznju ali vidim ovde za selo Mlike 

po cemu da selo Mlike ima 15 000 ne zelim da budem lokalni odbornik ali po cemu selo Mlike 

ima 15 000 a druga sela imaju po dve tri stavke, I selo Mlike ima ista prava I ima iste potrebe. 

Mi imamo potrebe da realizujemo potok do kraja, zatim imamo problem sa kanalizacijom I 

vodovodom. Mi ovde duplo radimo renoviranje puteva koji su nekad radjeni pa su sami gradjani 

pravili cirkuz vadili kocke pa neadekvatno ih sanirali I sve redom, ja ovde ne vidim I necu da 

glasam za ovo dok se svugde podjednako I u druga sela ne pomeru cifre. Selo Ljubosta 10 000 za 

toliko ogromno selo za vodovod, ja razumem da veca sela imaju vece mogucnosti I vece potrebe 

ali mi ne moramo tako da gledamo, ako Backa ima 4 stanovnika ne mozemo nista da ulozimo, po 

cemu ne mozemo da ulozimo u Backu. Sada ocekujemo dijasporu I sta cemo da pokazemo 

dijaspori, trazimo da se placaju porezi pogledajte sela Backa, Mlike, Ljuboviste svi uredno 

placaju poreze, selo Kukaljane ne vidim u opste, necu da glasam ovako a I bicu I protiv dok se 

ove tabele ne promene, kako pausalno stavljate niti razgovarate sa gradjanima koje su potrebe 

niti bilo sta, Vranista 25 000 plus 5 000 po cemu a isti broj stanovnika kao I Ljubosta a mozda I 

manje ima, mi ovde nismo seoski odbornici pa da tezimo ka svojim selima mi smo ovde izabrani 

od strane gradjana I trebamo podjednako da radimo na svemu ovome I da budemo zadovoljni I 

da svi gradjani budu potpuno zadovoljni. Ovo je zaista sramota I svake godine se sve isto 

ponavlja. Sva sela nastavljaju projekte a ja svoj projekat nikad nisam zavrsila u svom selu dokle 

ovako, korak po korak I onda nam dolaze ne adekvatni projekti neodradjeni dobro zato sto razne 

firme rade I ni jedna firma ne odradi projekat do kraja, nego danas jedna firma sutra druga firma 

I sve je katastrofa odradjeno a pare nam idu I investiramo a sta investiramo, nista, I onda za 

godinu dana dve ja cu ponovo doci I reci hocu potporni zid a zasto hocu potporni zid zato jer nije 

lepo odradjen, izadjite malo po selima I vidite kako se sve odradjuje. Mi smo ovde izdvojili I 

eksperte za odredjivanje projekta I projekti nam prolaze opet isto tako, onda necemo da trosimo 

daj da investiramo da gradimo fabrike ili bilo sta jer nam ne trebaju investicije ako se radi na 

ovakav nacin, hvala. 
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g.Zaim Hajredini – Postovani, cestitam predsedavajucem specijalizaciju. Cenim do sada 

postignut posao da danas imamo SBO i draft listu, imamo jos 3 meseca vremena da dodjemo do 

najboljih rezultata. Sa oradjenim poslovima na terenu, kapacitetima koje imamo mislim da se 

dovoljno do sada odradilo od investicija. Nije perfektno ali je zadovoljavajuce jer smo postigli da 

skoro 80 % poslova zavrsimo do danasnjeg dana. Što se tiče srednjoročnog budžetskog okvira 

koji je danas predložen ovde, koliko sam mogao da primetim skoro sva sela su uključena u ovom 

procesu, što se tiče ravnopravne raspodele budžeta ni sam otac iz jednog novčanika ne može 

podjednako tretirati decu a kamoli da mi vršimo podjednako raspodelu sredstava. Pa ako imamo 

konkretne predloge mi kao delegati šta i kako treba uraditi iz koje kategorije se trebaju oduzeti 

sredstva i dodati nekoj drugoj kategoriji ako imamo takvih konkretnih predloga ne bi bilo loše da 

se oni danas ovde iznesu. I onda ćemo moći videti da li vredi vršiti promenu budžetskih 

kategorija a ne da samo govorim o kako ovde ima nezadovoljstva i kako ima malo novaca u 

nekoj od kategorija. Tako da bih zamolio da bilo ko od nas ima konkretne predloge za bilo koje 

selo zato predloži danas. Mi ćemo na osnovu predloga skinuti iz jedne pozicije sredstva i staviti 

ih u drugim pozicijama. Ako se već predlaže treba se isplanirati koja je mogućnost najpametnija i 

najbolja. Ono što sam mogao da primetim jeste selo Buzec, koje je na neki način diskriminisana 

uporedi sa drugim selima pokraj njega. Najrealnije bi bilo da se između mogućnost da se ovo 

selo izjednači sa sličnim preostalim selima na teritoriji naše opštine po veličini i po veličini 

određene sume. Znači da se isplanira broj stanovnika kao i veći veličina sela i da se na neki način 

uz mogućnost izjednači sa dodeljenim investicijama. Koliko se sećam oni su ranije već pred 

lagali da se izradi jedan deo kanalizaciju u njihovom selu, ne znam koliko su to mogli preneti 

ovde, predsednik i direktor ekonomije najbolje znaju iz kojih izvora bi se moglo izvući određena 

suma srestava i dodeliti ovom selu. Selo Bljac, imajući u vidu da smo prošle godine odvojili 

sredstva za vodovod, jedan deo poslove je već započeo ali zaista ne znamo kako će se ovi 

poslovi završiti.  Tako da je mišljenje predsedništva sela da ova opcija ostane ali da postoji 

mogućnost da se ova kategorija izmeni do septembra meseca. I da to bude odlukom 

predsedništva sela a ne odlukom nekog drugog organa. Znači do septembra ćemo otprilike znati 

Dokle se stiglo sa radovima i koji deo poslova se treba uraditi, i ako imamo malu to jest nisku 

sumu sredstava ali do septembra možemo i znači rešenje. Takođe imam i predlog iz sela Kapre, u 

delu projekta koji se tiče obnavljanja šahti predsedavajući sela mi je predložio imajući u vidu da 

nije imao mogućnosti da dođe da se od ovih sredstava izdvoji jedna suma sredstava i nameni za 

pokockavanje ulica. Što se tiče čvrstog otpada imamo jedan propušten imajući u vidu da ništa od 

budžeta nismo predvideli u ovom nacrtu budžeta za formiranje legalnih deponija za odlaganje 

čvrstog otpada. Ovo je jedan izazov koji nas prati iz godine u godinu. Ako do septembra meseca 

možemo nešto uraditi ne bi bilo loše da ako je moguće da iz svih sela izdvoji na određene sume 

sredstava da napravimo ako ništa više početnu fazu kreiranjem jedne dve ili više deponija kao za 

početak. Ja znam da je to izazov ali moramo znati da je nečistoća kancer turizma, mi tražimo 

promociju turizma i vrednosti a sa druge strane imamo te propuste koje nas prate. Ako do 

septembra imamo mogućnosti da se išta predloži da se ima na umu i u vidu takođe ova stavka. 

Kod kulture, omladine is porta, renoviranje kulturoloskih objekata predlazem, postro kultura 
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predvidja i aktivnosti van objekata a ne samo u objektima, da dodamo kod liste renoviranje 

kulturoloskih objekata i sportskih terena, jer mozemo imati donator pa da imamo mogucnost 

saradnje sa potencijalnim donatorima, sportskih tereni su u veoma losem stanju. 

g.Hajrudin Hodza – Postovani predsedavajuci, predsednice, delegate, gosti. Na samom pocetku 

ja sam upao u jednu zamku sa gradjanima u Restelici a neka se ne ljuti ni jedno selo u Gori a da 

ne kazem i u Opolje a kad kazem Restelica je nazalost najvece selo I nisam lokalista I stvarno 

pdrzavam ono sto je Zinaida rekla, na samom pozivu je bilo razmatranje Drafta to znaci nacrt I ja 

nisam znao pa sam I samim gradjanima rekao da je ovo samo nacrt projekta gde ce da imaju 

ogromne izmene a to zavisi od nas ovde delegate, ja sam lepo ovo procitao danas trebamo ovo da 

predamo u Pristini do 30 ili 31 do kada je rok da se preda. Mi kao svesni delegati a ja nisam 

konkretno zadovoljan I kazacu zasto nisam zadovoljan ali I pored mog nezadovoljstva ne 

podrzavanje ovakvog projekta je slabo za nas, znamo da ima ogromne nedostatke I nejasnoce ali 

I pored svega toga ja cu predloziti neke stvari na koje sam dobio sugestije, ne na moju volju nego 

na osnovu sugestije gradjana Restelice I jedan deo Kruseva. Kod kapitalnih investicija otvaranje 

alternativnih puteva u selu Restelica, Restelica nema put da se hoda kroz Restelicu, kroz 

Restelicu se hoda po kraterima, ne da nam nisu ulice pokockane nego su nam komplet u rasulu, 

zao mi je sto ovde nije Direktor Urbanizma jer je bio na licu mesta I video je kakvo je stanje, 

poslao projekat na privatni put, neka, hodacu I ja, neka je I alternativni I privatni put opet kazem 

hodacu I ja jer je to u mojoj mahali, medjutim imamo puteve gde ljudi kada dodju vuku 2km 

kofere zalosno, predlazem zamenu. Asvaltiranje puta jos nije dovrseno, Zli Potok-Krusevo a 

kada se bude zavrsio videcemo koliko ce para trebati a ne 80 000 za taj put, predlazem da bude 

alternativni a razlog cu da kazem zasto. Restelica Zli Potok, jer bi smo mi odvojili gornji deo 

Restelice a da ne bi se stvarale guzve na carsiji onda bi preko Zli Potoka taj deo funkcionisao, to 

su mi predlozili gradjani, jer I mi iz Restelice I iz Zli Potoka imamo imovinu, onda bise otvarali 

biznisi poljoprivreda, maline, kupine I ostalo, to znaci da bi se radilo na nasim imanjima, to znaci 

da od tog dela 80 000 ako bi smo mogli da otvorimo macadam za sada, onda bi bilo spas za 

Restelicu a ujedno I dobro za Zli Potok. Ja sam objasnjavao gradjanima da je magistralni put 

Dragas Restelica, ali molba gradjana sela Krusevo I sela Restelica da se od asvaltiranje puta 

Kosce-Stratorje od 50 000 eura makar usmere na sanaciju stena, ako ne moze zidovi onda da se 

nameste stene koje svakog dana padaju, klize jer moze svako da nastrada, imamo mi na 

drustvenim mrezama da ne radi put Restelica Globocica. I to koliko puta je bilo, I zato ako je 

moguce da se ova sredstva prebace za sanaciju jer se to ne moze zavrsiti sa 50 000 eura. 

Podrzavam Zinaidu jer stvarno mi je smesno 10 000 eura za rezervoar u selu Ljuboviste valjda 

nece da bude plasticna cisterna, jer znamo mi smo radili rezervoare mada ne znam koji je 

kapacitet vode ali jedna suma od 10 000 eura ce biti jedna ne zadovoljavajuca suma. Tu cemo 

morati da dodamo sredstva I da sednemo kao nevecinski delegate I naci zajednicko resenje, I 

ispravicemo ovu listu. Ja cu licno glasati, dao sam neke sugestije a imam jos puno, da bih dao 

svima vreme da se jave. 
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g.Seljman Osmani – Zahvaljujem predsedavajuci, postovani delegate ovo je kako malo pre rece 

kolega Hajrudin draft srednjorocni budjetski okvir a u nacelu ovaj budjetski plan za opstinu 

Dragas za nasu opstinu je u sustini prihvatljiv, ali moramo mi posto smo ovde pripadnici skoro 

svih sela kao I selo Mlike koje je najmanje a ima svog predstavnika, mi moramo da iznesemo 

potrebe svih sela. I zato sam na pocetku 2018 insistirao da se oforme ti seoski odbori pa da mi 

ovde sada ne lutamo koje su sve potrebe po ovim nasim selima, bez obzira da li su to sela 

vecinske ili nevecinske zajednice. Ja sam cuo kada smo imali komitet od Direktora Finansije da 

je vec u fazi formiranja tih komisija za formiranje ovih seoskih odbora, bez njih ne mozemo 

kolege ovde nista uraditi sve dok ne cujemo mi taj glas naroda ne mozemo nista, mi ovde 

svojevoljno kako kome gde dodje I ispred koje politicke partije je tu I onda sa nekim nabojem sa 

nekim politickim nagovestajem te partije guramo neke stvari, sustina je svega ovoga da se pozuri 

sa formiranje seoskih odbora I da znamo kada formiramo te seoske odbore mi cemo znati za 

svako selo kako I sta treba I da li ove infrastrukturne projekte gurati po tim selima I odradjivati 

sve sto je potrebno. Posto sam ja predstavnik iz sela Kruseva a ima nas tu puno iz sela Krusevo, 

izgradnja CPM u selu Krusevo 2 godine je projekat, ne znam odakle je ova ideja jer mi imamo 

taj centar 100 000 eura, renoviranje Skole Svetlost, nasa skola je najmodernija skola u opstini 

Dragas, ko nije bio moze da ide I da obidje, sta cemo tu ja se pitam da renoviramo. Umesto da ta 

sredstva da ulozimo u potrebe gradjana da napravimo fin jedan dobar vodovod u selu Krusevo, 

da imamo u izobilje vode, da zastitimo nas put gde svake jeseni i proleca strepimo sta ce I kako 

ce da padne I koji kamen I koju zrtvu da nadjemo na tom putu, a mi bacamo pare I pravicemo 

neki novi CPM a u Krusevu. Ima 10 prostorija a nemamo lekare, ja bih zamolio Dikrektora za 

Zdrastvo I Socijalnu oskrb, da se na Bosanskom izrazim, za socijalnu zastitu da malo to 

analiziramo ako je potrebno, ja nisam protiv, mi cemo u taj centar koji imamo tu da sto vise 

ulozimo tu, a evo napravili smo labaratoriju to je ekstra, super da dovedemo dezurstvo tu da 

uvedemo, molim vas kola hitne pomoci u Kursevo stoje a ja dozivljavam infrakt I pitam 

tehnicara, kaze ne moze, nemas napismeno napisano od doktora Nazifa, ne moze kola, idi vozi se 

taksijem, apsurdno nesto, u pitanje je zdravlje ljudi najspecificnija kategorija jer je zdrastvo 

nesto posebno, ja nemam nista protiv, jer je to u mom selu, taj familijarni centar ali mi imamo 

druge prioritete u nasem selu, gde imamo problema sa vodom. Ja sam svakog dana tu I ljudi mi 

svakog dana da ne kazem trljaju nos kad ce ovaj vodovod da se sredi, kad ce ovaj put. Da ne 

duzim da vas ne zamaram da ostavim I za druge pa ako je potreno javicu se I kasnije. U sustini 

ovaj nacrt budjeta je jako dobar ali mi moramo raditi na doterivanju ovog budjeta da malo 

uskladiti I ja sam na pocetku moje diskusije rekao da smo svi ovde predstavnici iz nekih sela ako 

nema iz Zli Potoka ja sam tu, iz Globocice tu je Direktor direktorijata koji voli mnogo da 

fotografise, ko kako i gde stoji, zasto je taj Direktor iz GIG-a tu, Murselj Haljilji, Direktor za 

Emerdjencu, jel tako, on mnogo voli da fotogerafise, pa bih zamolio da se tim stvarima vise I ne 

bavi. Ko kako I gde radi ja ovde nikoga nisam pitao, ko I gde radi, ja sam dosao ovde voljom 

naroda I nisam dosao ni po i jednom konkursu, jer je mene narod birao, ja sam imao 1 380 

glasova, i ja predstavljam narod ovde, ja ne predstavljam sebe, a kao profesiju, gde radim I sta 

radim, valjda ja imam pravo da biram gde cu da radim I gde cu da se zaposlim, niko mi I ne 
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zabranjuje oko toga. U sutini moja partija JGP ce glasati za ovaj budjet a ali stime da imamo 

neke sugestije malo pre sto sam reko pa bih zamolio predsednika I direktora da to malo uzmu u 

obzir i da se to malo koriguje, nemam nista protiv tog familijarnog centra ali 100 000 je famozna 

cifra, jer mi vec imamo taj centar a nama tamo trebaju ljudi tamo otici, nama trebaju tamo 

doktori, labaranti nama trebaju, super funkcionise kola hitne pomoci je tu ali posle 12:00 nedaj 

Boze ako ti pozli nema hitne, prebacivanje sa taksijem ili kolima hitno do Dragasa, pa bih 

zamolio Direktora za Zdrastvo da ako bi mogao da utice nekako da se to radno vreme nekako 

produzi ili do 18:00 ako je moguce, neko mini dezurstvo da se odradi a posto mi je blizu tu 

Restelica kao najvece selo sto kaze kolega Hajrudin I tamo imamo velikih problema, tu su I 

predstavnici Restelice da se ja ne busam u njihovo ime I za njihovo selo da pricam. I tamo nam 

hvali doctor, ja sam puno godina radio tamo kao prosvetni radnik od 1988 do 1999 sam bio 

nastavnik, Velidu sam bio nastavnik I pojedinim drugim koji su ovde iz Restelice I poznajem 

dosta tamo Restelicu pa bih zamolio Direktora Zdrastva mog zemljaka Beara Brenolija da vidi 

tamo sa Restelicom makar dok je ova sada da tako kazem spic sezona dok je dijaspora tu da 

makar do 18:00 to medicinsko osoblje bude tu aktivno jer imamo raznih virusa I td. Ja se jos 

jednom izvinjavam ako sam oduzeo malo vise vremena a u sustini ovaj nacrt budjeta je 

prihvatljiv, ja cu glasati, I moja partija ce glasati za. I jos jednom bih zamolio kolege da sve sto 

imaju da se licno meni obrate a ne preko nekih fejzbuckih mreza ili nekih zutih tabloida, ja sam 

ovde, ja se krecem odavde pa do najsevernijeg dela do Mitrovice. I ne bavite se nekim ne 

potrebnim stvarima, svaki dan sam ja tu u Dragasu I slobodno se krecem I sve sto imate pitajte. 

g.Hajrudin Hodza – Pošto sam radnik zdravstvenog centra u Dragašu, ambulanta u Restelici ja 

bih gospodinu replicirao, mi koji imamo šofera gore, sinoć je bilo u 4:00 ujutro da je morao da 

ide, znači ti ljudi i vozač koji je u dragašu gospodin Merdžan i drugi koji su tu, oni su aktivni 24 

časa. Desi se da neki put budu odsutni, Slažem se da služba koja radi u Kruševu i mi koji radimo 

u Restelici, zna se centar porodične medicine i ambulanta, mi smo tu 24 časa zajedno sa službom 

koja je u Kruševu. Hvala Bogu komuniciramo dobro, imamo i službene telefone i privatne 

telefone znači služba radi. Ne treba da se niko ovde ponižava i treba da pričamo realno. Znači u 

Restelici koji god pozvao u bilo koje doba a najverovatnije tako i u Kruševo ne gledajući radno 

vreme, ne gledajući vikende i praznike, svaku je dobijao uslugu kada je zatražio istu. A ako 

pričamo nešto samo da bi nešto govorilo onda to nije istina. 

g.Shpetim Hajredini - Pozdrav svima, na ovoj sednici smo pozvani da diskutujemo u vezi 

srednjoročnog budžetskog okvira 2020 / 2022 godine, na osnovu toga šifre koje su predložene u 

ovom dokumentu nam ne dozvoljavaju manevar na način kako mi želimo, verovatno svi vi 

prisutni razumete razloge zašto su ove cifre dostavljeno od strane direktorata finansije, šifre koje 

su u povećanju što se tiče sopstvenih prihoda iz godine u godinu u ovoj opštini. Nadamo se da će 

ove šifre sopstvenih prihoda se vratiti na ime investicija građanima naše opštine. Nekome možda 

smeta što ova opština ide u pravom smeru i što se razvoj i prosperitet dešava. Koliko god da 

budemo zadovoljni ovi investicije predložene od strane nadležnih organa će se realizovati, a što 

se tiče planiranja kapitalnih investicija za narednu godinu ja predstavljam selo Kuk i investicije 
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koje su potrebne u ovo selo su u milionima eura ali se ne mogu uključiti niti realizovati sa 

budžetom koji poseduje opština Dragaš. Ja sam ubeđen da investicije koje će se desiti naredne 

godine će se realizovati i će izvršiti potrebne promene za dobrobit građana. Tako da smo svi mi 

ovde da promenimo ovo stanje naših građana te se nadam da ovaj srednjoročni budžetski okvir je 

pravi okvir koji će promeniti stanje u kojem smo danas. Tako da tražim drage kolege i koleginice 

da danas izglasano ovaj okvir i idemo dalje. Hteo bih da se nadovežem na kolegu Zaima kojeg 

podržavam u potpunosti i ako je moguće da se u selo Zrze zaista izvrši povećanje sume sredstava 

za kapitalne investicije i izjednači se sa drugim selima. 

g.Velid Hadzisin – Poštovani prisutni, slušajući diskusiju ove skupštine stiče se utisak da mi 

raspravljamo o kapitalnim investicijama u našoj opštini, dakle sve se vrti oko kapitalnih 

investicija, zaboravili smo plate, zaboravili smo robe i usluge, komunalne usluge i tako dalje zato 

što smo ostavili direktoratu. Ja se pitam kada bi direktorat napravio neku grešku u obračunu plata 

ko bi snosio odgovornost, jer mi smo ti koji usvajanju ovaj dokumenata. Da li ćemo mi izdvojiti 

dovoljno sredstava za plate naših javnih službenika, obzirom na to da je usvojen zakon o novim 

koeficijentima za plate i naknade, da li direktorati imaju dovoljno sredstva da normalno 

funkcioniše, da ostvare svoje zacrtane ciljeve koje smo usvojali u njihovim planovima, jesmo li 

direktoratu javnih službi dali dovoljno primedbe na kraju ili dovoljno budžeta kako bi on mogao 

normalno da funkcioniše. Mi o tome trebamo raspravljati, a na kraju krajeva možemo raspravljati 

i u ovim kapitalnim investicijama. Kada govorimo o kapitalnim investicijama od nečega se mora 

početi, znači ova izvršna vlast je napravila jedan početni budžet za kapitalne investicije koji se 

normalno proći kroz javne skupove i koji će biti razmatran na javnom skupu i usvojen u 

septembru mesecu. Ima u vidu da su potrebe uvek trebale biti poređane po prioritetu. Mi smo 

stalno govorili da regionalni put u segmentu od Kruševac do Globočica ima opasnih odrona, 

potencijalnih odrona, tako da bih video za shodno da se ovim budžetom preduzmem nešto, 

makar onaj najopasniji deo, na račun nekog puta koji može da sačeka. Imamo ovde niz 

investicija planiranih koje mogu da sačekaju. Slažem se takođe da centar porodične medicine u 

Kruševu brzo saniran, znači pre nekih dve godine, vrsena je sanacija, pa da se malo iskoristi to 

renoviranje dok ne dođe na red da bude zamenjen novim centrom. Mi smo u dugoročnom planu 

razvoja naše opštine predvideli izgradnju centra porodične medicine u Restelici što se do dan-

danas nije realizovala. Dakle govorimo o prioritetima, ne govorimo o broju stanovnika, i to 

dolazi u obzir ako prioriteti ne nalazu nešto drugo. Takođe putevi koji se otvaraju među selima 

znači i njih treba otvoriti pa da se malo srede a onda odraditi jednu investiciju koja će se u jednoj 

godini dovršiti tako da možemo slobodno preseći vrpcu da smo nešto uradili. Ovako radimo po 

segmentima kao što smo dugo godina radili put prema Makedoniji I dan-danas čekamo milost 

vlade Kosova koja se vidi da neće doći, da se to dovrši, i dalje ostajemo zatvoreni i ostajemo bez 

puta. Ja sam takođe za određene korekcije koje su kolege iznele ovde. Znači treba računati na 

ona sela koja su dobila malo budžeta iako su redovni obveznici i platiše poreza. Koristim priliku 

da se javno izvinim gospodinu Lauratu kojeg sam pogrešno razumeo na prošloj sednici. Kad se 

tiče bosanskog jezika, kako god to neko shvatao, možda ga neko ne razume ali je činjenica da 
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sve više građana Gore ga više razumeju i to me veoma raduje, a ovakve klasifikacije da je 

bosanski jezik nerazumljiv, nisam mogao očekivati niti od Dodika a niti od Dačića. 

g.Munir Jonuzi – Pozdrav svima. Na početku želim da iskoristim priliku i čestitam našem 

predsedavajućem na specijalizaciju, pomno sam saslušao svakog delegata i svako mišljenje i 

vidim da su ovde tri do četiri stavke obuhvaćene u ovim diskusijama. Prva stavka jeste zašto u 

nekim selima koja su manja manje novca a u drugim selima više novca, Velid je govorio o tome 

da je predlog za kapitalne troškove se temelji na nekoliko stvari, neki od tih temelja jeste i 

teritorija na kojem se to naseljeno mesto nalazi, broj stanovnika, prioriteti i slično tome. Uvek 

imamo te primedbe zašto manja sela dobijaju manje novca, uzimamo za primer centralnu vlast 

Kosova i postavljamo pitanja zašto opština Prizren dobija 20 miliona eura na ime liste kapitalnih 

troškova a opština Dragan samo tri miliona. Zato što je opština Prizen veća od opštine Dragaš i 

samim tim imaju veće potrebe. Zato manja sela neka ne zamere što imaju manje sredstava na ime 

kapitalnih investicija. Drugi problem, nekome smeta ulaganje u centru porodične medicine u 

Kruševu, ja ne znam samo kako nekome može da smeta izgradnja zdravstvenog centra, isto kao 

što nekome smeta renoviranje škole, jedan od mojih predloga, jedan od problema jeste što 

nemamo doktore ili lekare na ovaj način nećemo ih ni imati ukoliko im ne obezbedimo dobre 

uslove za rad. Kako se mi odnosima prema zdravstvenim radnicima, kao prema čistačima. Zašto 

ovo kažem, ovo kažem iz razloga što postoje ambulante porodične medicine kao i centri 

porodične medicine a koji nemaju pomoćne radnike, odetete kod lekara, padala je kiša a vi po 

tom vremenu ulazite u ambulantu i ostavite vaše tragove to jest uprljati ambulantu, dobijate 

usluge lekara ili tehničara i napuštate to mesto i umesto da se zahvalite treba da kazete evo metlu 

pa počistite pod.  Taj doktor ili taj medicinski tehničar će morati sam da čisti tu zdravstvenu 

instituciju. Zato nemojte se ljutiti ukoliko se radi na ulaganju u zdravstvu. Takođe ukoliko je 

ulaganje u obrazovanju, to nas jedino može očuvati na ovim prostorima. Apelujem na izvršnu 

vlast opštine da obezbedi pomoćnog radnika u centru porodične medicine a ne da nam lekari 

igraju ulogu čistača.  Postavljanje kocki i izgradnju potpornog zida u selu donji Krstac stavka 15, 

renoviranje vodovodne mreže u gornjem Krstacu, ovde imamo jednu grešku, selo donji Krstac ne 

postoji, ako pogledate statut naše opštine videćete tamo da piše opština Dragaš sa 

administrativnim centrom Dragaš i 35 nabrojano sela, 19 sela većinske zajednice i 16 sela koja 

čine pripadnici nevecinjske zajednice, i onda se nabrajaju sela i tamo piše samo Krstac, tamo 

piše Radesa, a ne Donja i Gornja Radesa, ova lista kapitalnih troškova po mom mišljenju je 

pravilno raspoređena ali ja za nju ne mogu glasati jer je ona u suprotnosti sa statutom naše 

opštine. Tražim da se izvrši izmene i na mestu gde se nalazi donji Krstac piše samo Krstac, gde 

je donja Radesa da piše samo Radesa, dajte malo da koristimo toponimi, recimo ako je reč o 

Donjoj Radesa i da pišemo toponimi mesta gde će se vršiti realizacija kapitalnih investicija. Na 

taj način nećemo biti u suprotnosti sa našim statutom. Ovako kako da glasamo za listu kapitalnih 

troškova ili za srednjoročni budžetski okvir za neka sela koja ne postoje u našem statutu. 

g.Seljman Osmani – Gospodine kolega ja nisam nikoga vređao, niti nazivao ili prepisivao koja 

kakva imena, da sam ja Dačić ili Dodik. Ja sam Selman Osmani iz Kruševa, a ja da tebi 
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gospodine Velide želim da kažem ko je moj otac i ko je moj deda. Ako nisi znao a ja tebe dobro 

znam i znam tvog oca i tvog dedu. Moj deda po majci je iz Orčuše, koji je 11 godina bio osuđen 

na Golom otoku, u vreme Rankovića i ti ćeš mene sada ovde pred ovu javnost da prozivaš i 

nazivas imenom Dačićem ili ne znam kojim Dodikom. Držite se malo reda i ja ću ubuduće 

napustiti skupštine ako me još jednom neko od vas nazove pogrdnim imenom ili me uporedi sa 

nekim bilo kakvim političarem. Ja sam ovde za sebe i ispred sebe. 

g.Velid Hadzisin – Upravo zbog toga što smo došli da raspravljamo o budžetu nije bilo nikakve 

potrebe da se vređa jedna zajednica koja je prihvatila bosanski jezik kao jezik koji će koristiti u 

službenoj upotrebi. I kao jezik koji nam je drag i koji nam uopšte ne smeta, niti nam smeta bilo 

koji drugi jezik. Uvrediti jednu zajednicu to mogu samo oni koje sam spomenuo a nisam uopšte 

gospodina poistovetio sa tim ljudima, nego sam jasno rekao, ako ste dobro sećate, rekao sam da 

ovakvu konstataciju nisam mogao očekivati niti od Dodika a niti od Dačića. To sam jasno rekao i 

nema potrebe da govorimo, i ja dobro poznajem bivšeg nastavnika koji me je predavao hemiju, 

poznajem i njegovu rodbinu, nema ništa loše u tome, međutim, vređati jednu zajednicu koja je 

priznata po Ustavu Republike Kosova može doći čak i do poziva na odgovornost. 

g.Artan Loshaj - Pozdrav svima, skrećem pažnju predsedavajućem skupštine da ovakve replike 

ne dozvoljava, ne pogotovo danas kada se održava vanredna sednica samo sa jednom tačkom 

dnevnog reda. Ja sam imao čak veći problem od ovoga, izvršeno je fizičko nasilje nad mene, i 

pored toga nisam debatirao na sednici skupštine. Što se tiče tačke dnevnog reda ja u potpunosti 

podržavam ovu tačku, imam samo jednu primedbu na stranici broj 7 gde se govori o ciljevima 

opština Dragas, na toj stranici se kaže zaštita i poboljšanje životne sredine u Dragašu, tražim od 

predsednika i delegate da za naredne kapitalne investicije da Dragaš kao administrativni centar 

imate malo više na umu imajući u vidu da u Dragašu žive sve zajednice naše opštine. Ovo je 

malo veće mesto kao i takse i sve obaveze koji građani plaćaju, plaćaju iz pozicije prve 

kategorije. Da se ove činjenice uzmi u obzir i da se odvoji veći budžet za administrativni centar 

Dragaš. Želim da repliciram Selman u u vezi zdravstva, meni je drago što je centar porodične 

medicine 24 časova na raspolaganju građanima, a pogotovo Gorski deo koji je malo privilegovan 

imajući u vidu da sela Kruševo i Restelice, oni mogu koristiti auto ambulantu 24 časova. Šofere 

koje imaju gore u tom medicinskom centru ne samo da rade u okviru svojih vremena već rade i 

van radnog vremena. Imamo slučajeve da slučaj iz Gore koji dolaze i ako nisu hitni slučajevi mi 

im dajemo vozilo pratimo te bolesnike do Prizrena, i iz razloga što su to pripadnici ne većinske 

zajednice mi ih čak čekamo u Prizrenu, da ne bi plaćali taksi da se vraćaju nazad, te ih vraćamo 

ponovo na naš trošak nazad. Tražim da političke činjenice ostavimo sa strane a da govorimo ono 

što je realno, jer zaista taj centar porodične medicine u Kruševu i tekako pruža usluge građanima. 

g.Shaban Shabani - Poštovani, što se tiče korišćenje jezika i drugih manjinskih prava zatražio bih 

da se ova pitanja ne komplicira imajući u vidu da su građani opština Dragaš prevazišli ove 

probleme i ove izazove. Imajući u vidu da su zajednice u opštini Dragaš dugi niz perioda živeli 

zajedno i isto nastavljaju u najboljoj mogućoj harmoniji. Pokušaću da odgovorim na vaša pitanja, 

samo da na početku napomenem da je ovo nacrt dokumenta i kao takav ima mogućnosti izmene 
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sve do zadnjeg usvajanja u septembru mesecu. Što se tiče uključivanja svih sela u kapitalnim 

investicijama nije lako da se podjednako raspodeli budžet na sva sela. Ja sam potpuno svestan da 

zahtevi građana su mnogo veći od budžeta koji raspolažemo. Ali dajte da zajednički radimo na 

tome da se im vesti dana mestima ili lokacijama gde je zaista najviše potrebno. Zinaida je 

postavila pitanje u vezi finansijske podrške kancelarija za rodnu ravnopravnost, mogu reći da 

takva sredstva nije moguće konkretno odvojiti iz budžeta ali mogu da potvrdim da bilo koja 

aktivnost kancelarija za rodnu ravnopravnost i neformalne grupe žena će biti podržano od strane 

kancelarije predsednika i celokupne opštine. Naser, zaista je teško ispuniti sve zahteve građana. 

Mi smo imali pokockavanje ulica i zaista zaostala sredstva iz tog projekta je tesko preusmeriti u 

drugi projekat, i da ce ta sredstva otici u suficit. Kod treninga i ucesca na treninzima, ja cu 

razgovarati sa direktorom obrazovanja, iako nisam bio ukljucen u ove procese. Oni koji daju 

doprinos oni treba da budu uzeti u obzir. Redzep je pomenuo zonalni karte, 40.000 EUR ja 

mislim da će biti dovoljno za određivanje zonalnih karata, sada je možda veći problem pronaći 

adekvatnu kompanija koja će moći izraditi ove zonanalne karte. Iako smo mi sa naše strane već 

odvojili sredstva na osnovu vaših zahtevan za ove namene. Kada se budu radile zonalne karte 

tada će trebati skupština da da saglasnost za promenu opštinskog razvojnog dugoročnog Plana. 

Celokupan ovaj proces je veoma komplikovan ali ćemo mi dati maksimalan doprinos da ove 

stvari rešimo na vreme. Što se tiče sredstava za nevecinsku zajednicu, mi smo ove godine izvršili 

detaljni konsultacije sa svim predstavnicima nevećinske zajednice počevši od kancelarije za 

zajednice i povratak kao i konsultacije sa predstavnicima nevećinske zajednice, delegate i 

predstavnike sela. Što se tiče opštinskih ciljeva u okviru sporta, omladine i kulture mi se nadamo 

da ćemo sredstvima koje posedujemo u okviru kapitalnih investicija pokriti sve potrebe svih ovih 

pomenutih sektora u smislu da ne bude dovoljno ili se ukaže potreba, svakako nećemo ostaviti 

nepokrivene i drugi aktivnosti i relevantne projekte koji mogu ispeći iz ovih sektora. Pomenute 

su i donacije stranih donatora kao što ste upoznati zadnjih godina donacije stranih donatora su u 

opadanju a i pored toga mi kao opština imamo dobru saradnju i sufinansiranje određene projekte 

sa međunarodnim i lokalnim donatorima kao što su UNDP i ostale nevladine organizacije. Što se 

tiče pijaće vode po selima, ja sam potpuno svestan da naša određena sila se suočavaju sa pijaćom 

vodom, u procesu smo rešavanja ovog problema, te se nadam da će se izgradnjom centralnog 

vodovoda u narednom periodu rešiti ovaj problem. Što se tiče rada predsednika opštine i 

transparentnosti mogu da kažem da u okviru zakonskih procedura i zakonskih obaveza koje 

predsednik opštine ima, održavamo razne javne skupove, razna saslušanja diskusije u vezi 

budžeta i slično tome. Što se tiče problema otpada i zdravog ambijenta u našoj opštini kao što ste 

upoznati mi smo u očekivanju potpisivanja memoranduma sa nadleznim ministarstvom u 

svojstvu finansiranja projekta za odlaganje ili čišćenje divljih deponija na teritoriji naše opštine. 

Kod sopstvenih prihoda i planiranje manje inkasacije sredstava iz kategorije sopstvenih prihoda 

kao što je predočeno u izveštaju, jeste ustvari preporuka ministarstva. Tako da smo morali tako 

da predvidimo i u našem dugoročnom planu. Što se tiče kategorije plata sve do drugog 

cirkularnog pisma od strane ministarstva finansije nećemo moći znati da li će biti promene na 

nivou plata ili ne. Kod sudskih odluka i izvršenje istih mi svake godine predviđamo određena 
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budžetska sredstva jer ne možemo znati unapred koliko će sporova opština dobiti a koliko 

izgubiti. Tako da smo mi primorani da imamo gotova sredstva u smislu izvršenja sudskih odluka 

jer drugačije možemo doći u sukob sa privatnim izvršiocima koji naplaćuju puno skuplje 

naplaćivanje ili izvršivanja sudskih odluka. Što se tiče pokockavanja u selo Brezne, mogu da 

kažem da je to bio predlog građana i verovatno ima takvih ulica koje trebaju biti pokockane i 

takođe pokockavanje puta koji vodi prema Brezjanskom jezeru, kako god bilo ovo je samo jedan 

predlog budžeta koji može u međuvremenu i na osnovu predloga ili sugestija se izmeniti do 

kraja. Što se tiče eksproprijacije zemljišta za projekat koji smo ranije govorili, ja mislim da smo 

u procesu i da će se taj proces eksproprijacije uskoro završiti, te ćemo taj predlog eksproprijacije 

privatnog zemljišta morati dostaviti ovde na skupštini kako bi se donela odluka od strane 

skupštine da se to realizuje do kraja. Na način kako bi ujedno i doneli odluku o proglašenju 

javnog interesa. Ako mislite da kocke u vašem selu nisu prioritet mislim za selo Brezne, onda 

možemo svakako izmeniti taj projekat i postaviti nešto što je od važnosti. Ne možete reći da 

nismo uzeli u obzir mišljenje građanstva vašeg sela, iz razloga što niste došli sa pisanim 

predlozima, da ste došli sa pisanim predlozima oni bi danas bili uzeti u obzir. Što se tiče pitanja u 

vezi toga da se određena manja sela zapostavljaju, zaista je nerealno upoređivati selo Restelica sa 

selo Mlike, znači veća sela kao što znate imaju veće potrebe i veće su potrebe za investicionim 

projektima od onih manjih sela. Sto se tice sela Buzec, ja ću videti šta možemo da uradimo od 

projekata za ovo selo, jer kao što je i delegat rekao na neki način je ovo selo zapostavljeno. 

Hajrudin je pomenuo određene nesuglasice i nezadovoljstva što se tiče određenih projekata, 

zaista želim da kažem da na osnovu tih konstatacija se treba razgovarati za kancelarijom 

urbanizma kako bi se iz našla mogućnost rešavanja ovog problema. Selman je pomenuo 

određene primedbe oko centra porodične medicine, ako je moguće da taj centar porodične 

medicine može pričekati jedno određeno vreme u vezi investicija, na način kako bi mogli 

investirati na druge lokacije, bilo bi možda najbolje. Ali ćemo svakako u saglasnost i saradnju sa 

preostalim faktorima vidjeti sta se može uraditi. Što se tiče liste kapitalnih investicija uopšte 

videli ste se može vršiti određene promene sve je do usvajanje budžeta ali se ne može pomerati 

kategorija koja govori o ciframa jer je to u okviru mogućnosti koje smo dobili od centralnih 

nivoa. Što se tiče ambulante pomenute od strane Munira videćemo šta se može uraditi po tom 

pitanju II znači rešenje. Imajući u vidu da zaista imamo smanjen broj lekara kao prvenstveno 

prioritetnih problem te zaista ćemo morati poraditi na tom pitanju kako bi smo zadržali postojeće 

ili poboljšali eventualno postojeće stanje. Što se tiče naziva sela gornja i donja rapca ili gornje i 

Donje selo jer mislim da je to tehnička greška i da će se izmeniti u međuvremenu. Što se tiče 

investicije u dragašu zaista i ja mislim da je Dragaš na neki način za postavljaš se tiče investicija 

ali se nadam da će ove godine ćemo početi sa investiranjem u dragašu imamo jedan projekat u 

vrednosti od 50.000 EUR koji će trebati biti započne ove godine u smislu regulacije centra 

Dragaša i trotoara kao i trgova. Što se tiče pružanje zdravstvenih usluga i pored toga što ponekad 

imamo određene kritike ja Mogu slobodno da kažem da ne postoji slučaj da neko je zatražio 

medicinsku lekarsku pomoć a da usluga od strane naših radnika nije bila pružena. Završavamo 

izlaganje i zamolio bi delegate skupštine da ako nemaju posebno dodatne neke izmene 
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prvenstveno donesu odluku o slanju ovog materijala na javnu raspravu sve do septembra meseca 

kada ćemo imati finalnu listu i kada će kapitalni vesticije ili budžet opštine za narednu godinu 

biti usvojen. Hvala 

g.Betim Merdiu - Sada prelazimo na glasanje ovog dokumenta, glasaćemo o slanju ovog 

materijala na javnu raspravu do septembra meseca, kada ćemo držati sednicu skupštine na kojoj 

ćemo glasati budžet za 2020 godinu opštine Dragaš. Ko je za -15, ko je protiv -1, Ko je uzdržan -

3, zaključujem da se sa 15 glasova za,  jedan protiv, tri glasova uzdržani usvaja odluka o 

budžetu. 

g.Samidin Xheladini -  Predsedavajući želim da kažem da neko zloupotrebljava socijalne mreže, 

Facebook, predsedavajući je taj čovek koji broji glasove i drugi ne trebaju da se mešaju u to. Ja 

bih predložio da služba skupštine izradi kartone za glasanje i da nakon glasanja svi delegati 

dostave službi glasačke kartone tako da će se znati tačno ko je zašto i kako glasao. Na način kako 

bi se tačno znalo, da ne bude kasnije da neko vrši manipulaciju sa javnim mnjenim. Jer kao što 

vidite imamo zloupotrebom socijalnih mreža i preko facebook-a se govore razne manipulacije ko 

i kako je glasao. Što se tiče otvaranje puta prema Makedoniji Strezimir, želimo da znamo dokle 

se stiglo i kako stoje stvari sa otvaranjem ovog puta. Takođe smo prošle godine usvojili budžet u 

vrednosti od 12.000 eura za nabavku i montiranje GPS sistema, da li ste završili te procedure, jer 

koliko imamo informaciju da Evropska Unija nam je već dala, to jest poklonila jedan ovakav 

aparat, pa je čak predvidela i trening određenih osoba. Ali zbog neodgovornosti uposlenika sve je 

to propalo i sada imamo slučaj dan našim ličnim novcem moramo kupiti jedan takav aparat. U 

vezi transparentnosti želim da kažem a i očekujem da ova naša opština bude transparentna. Jer 

kada se govori o izvršenju sudskih odluka, u nekim slučajevima izvođač radova uzima novac, 

opštinska komisija potpisuje i prihvata njegov projekat, onoj osobi kojoj je načinjena šteta kao 

što je bio slučaj u Bresane, gde je nadoknada štete puno koštala, u ovakvim slučajevima mi 

faktički kao opština dva puta gubimo, prvo gubimo to što smo imali ne završen projekat, 

nerealizovan projekat na terenu a sa druge strane imamo i isplatu štete privatnim licima. 

g.Zinaida Elmazi - Mi smo ovde za govornicom izlazili i davali određene predloge i korekcije, ja 

mislim da glasanje nije apsolutno u redu, jer se glasa samo jedan predlog, ovo je ipak budžet. 

Ako smo izlazili i davali svoje korekcije i svoja mišljenja, ja mislim da bi trebalo da bude sa 

određenim izmenama.  Kako ćemo sada glasati, ja sam ovo shvatila isto kao što je predviđeno na 

papiru. Meni to ne odgovara, niste stavili na glasanje da se mi izjasnimo. Mi smo po ovom glas 

ali isto u listu koju smo dobili, da li ste vi svesni šta smo uopšte glasali. Zašto smo mi izlazili 

uopšte za govornicom. 

g.Betim Merdiu – Imajuci u vidu da nema drugih diskutanata i da je glasanje vec zavrseno, 

zatvaram danasnje zasedanje skupstine Dragasa. 

Priprema:          Predsedavajući: 

Stručna služba SO Dragaš       Betim Merdiu 


